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Protokół z XLVII Sesji

Rady Gminy Zatory

odbytej w dniu 22 lutego 2023 r. w Urzędzie Gminy w Zatorach

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się o godz. 14.00, a zakończyła o godz. 14.55.

W chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 14 radnych.

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

W obradach uczestniczyli także:

-Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory
-Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta
-Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy
-Anna Jarząbek – Przewodnicząca GKRPA
-Włodzimierz Kaczmarczyk – Radny Powiatu Pułtuskiego
-Kamil Prus – Adwokat
-Sołtysi

(Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad. pkt 1

Obrady XLVII Sesji Rady Gminy w Zatorach o godz.14⁰⁰ otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy

– p.  Zofia Drabczyk, która przywitała  Radnych, Wójta Gminy Zatory,  Skarbnika,  Zastępcę  oraz

wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

W obradach XLVII Sesji Rady Gminy uczestniczyło 14 radnych, wobec czego istniało wymagane

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Ad. pkt 3

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na

posiedzenie sesji.

Porządek:

1. Otwarcie sesji.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.



7. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Nr 273/XLV/2022 Rady Gminy Zatory z dnia 28 grud-
nia 2022 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023.

8. Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
9. Wnioski i oświadczenia Radnych.
10. Sprawy różne.
11. Zamknięcie obrad.

    

Nie zaproponowano zmian w porządku obrad, w związku z czym Przewodnicząca przystąpiła do ko-
lejnego punktu.

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XLVI Sesji Rady Gminy znajduje

się  do  wglądu  w  Biurze  Rady,  opublikowany  jest  w  BIP  oraz  wyłożony  na  sali  obrad  przed

posiedzeniem sesji.     

Protokół z XLVI Sesji Rady Gminy został przyjęty następującą ilością głosów: „za” 14, „przeciw” 0,

„wstrzymanie się od głosu” 0.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 5

Skarbnik  gminy  –  p.  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  uchwała  w  sprawie  zmian  uchwały

budżetowej gminy Zatory na rok 2023  zakłada  zmiany w zakresie dochodów i wydatków.

Zwiększa się plan dochodów o łączną kwotę 30.006,00 zł w tym: 

– środki z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe na dodatkowe zadania oświatowe

dział 758 rozdziale 75814 § 2100 – 830,00

-  środki  na  świadczenia  pieniężne  i  niepieniężne  z  tytułu  zapewnienia  wyżywienia  obywatelom

Ukrainy dział 853 rozdział 85395 § 2100– 106,00 zł,

- środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków węglowych dla gospodarstw

domowych wraz z kosztami obsługi zadania dział 853 rozdział 85395 § 2180 – 9180,00 zł

-  środki  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19  na  realizację  zadania  dot.  wypłat  dodatków

elektrycznych  dla  gospodarstw  domowych  zgodnie  z  ustawą  z  dnia  7  października  2022  r  o

szczególnych rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii elektrycznej dział  853 rozdział

85395 § 2180 – 19.890,00 zł.  Środki wprowadzono na podstawie wniosku o przyznanie środków

finansowych na ten cel złożonego do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. Wypłata dodatków dla



gospodarstw domowych, na zasadach określonych w ww. ustawie, nastąpi po otrzymaniu środków na

rachunek bankowy budżetu gminy.

Wyżej  wymienione  środki  po  stronie  wydatków  wprowadzono  w  następującej  klasyfikacji
budżetowej:

- dodatkowe zadania oświatowe – dział 801 rozdział 80101 §4750 – 830,00 zł

-  wypłata  świadczeń  z  tytułu  zapewnienia  wyżywienia  obywatelom Ukrainy  –dział  853  rozdział

85395 §3290 -106,00 zł.

- dodatki węglowe – dział 853 rozdział 85395 § 3110 – 9.000,00 zł oraz § 4300 – 180,00 zł

- dodatki elektryczne – dział 853 rozdział 85395 § 3110 – 19.500,00 zł oraz § 4210 – 390,00 zł.

Uchwała zakłada również przesunięcia w ramach wydatków bieżących.. Zmiany te odbywają się w

granicach  dotychczasowego  planu  wydatków  budżetu  i  nie  powodują  zmiany  jego  wyniku.  Są

niezbędne w celu właściwej realizacji zadań gminy.

 Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim deficyt,

który wynosi 1.238.000,00 zł. Planuje się go pokryć:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku
bieżącym  budżetu  gminy,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów  wartościowych,
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 538.000,00 zł,

3)  przychodami pochodzącymi z  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym
budżetu,  o  których  mowa  w  art.  217  ust.  2  pkt  8  ustawy  o  finansach  publicznych  w  kwocie
700.000,00 zł.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 286/XLVII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw -  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  286/XLVII/2023  z  dnia  22  lutego  2023  r.,

w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023,  która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad pkt  6

Pani  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  uaktualnia  się

prognozowane dochody i wydatki uwzględniając zmiany wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w

budżecie na 2023 r.

Zwiększono plan dochodów i wydatków bieżących o kwotę 10.116,00 zł w tym:

– środki z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe na dodatkowe zadania oświatowe –

830,00 zł,

-  środki  na  świadczenia  pieniężne  i  niepieniężne  z  tytułu  zapewnienia  wyżywienia  obywatelom

Ukrainy– 106,00 zł,

- środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków węglowych dla gospodarstw

domowych wraz z kosztami obsługi zadania– 9180,00 zł

-  środki  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19  na  realizację  zadania  dot.  wypłat  dodatków

elektrycznych dla gospodarstw domowych– 19.890,00 zł. 

Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim deficyt,

który wynosi 1.238.000,00 zł. Planuje się go pokryć:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku
bieżącym  budżetu  gminy,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów  wartościowych,
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 538.000,00 zł,

3)  przychodami pochodzącymi z  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym
budżetu,  o  których  mowa  w  art.  217  ust.  2  pkt  8  ustawy  o  finansach  publicznych  w  kwocie
700.000,00 zł.

Po  zmianach  wskaźniki  wymagane  w  związku  z  wprowadzeniem  procedur  ostrożnościowych
dotyczących zadłużenia JST zostały w przedstawionej prognozie spełnione 

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 287/XLVII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ  Nr 287/XLVII/2023 z dnia 22 lutego 2023 r.,  w

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory, która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad. pkt 7

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 288/XLVII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ  Nr 288/XLVII/2023 z dnia 22 lutego 2023 r.,  w

sprawie zmiany Uchwały Nr 273/XLV/2022 Rady Gminy Zatory z dnia 28 grudnia 2022 roku w

sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  rok  2023,  która  stanowi  załącznik  do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 8

Wójt poinformował:

1.Zostały ogłoszone przetargi w ramach programu Polski Ład. Dotyczą  one rozbudowy urzędu oraz

inwestycji drogowych na naszym terenie;

2.Zostały  złożone  wnioski  do  Urzędu  Marszałkowskiego  w  ramach  zadania  OSP 2023.  Jest  to

dofinansowanie na sprzęt bojowy dla jednostek z naszego terenu. Oprócz Zator, Pniewa i Cieńszy

pozostałe jednostki zgłaszały potrzeby w tym zakresie. Zadanie jest finansowane 50 na 50 %. 

3.Złożyliśmy wniosek z  programu Mazowsze dla  Lokalnych Centrów Integracyjnych (ma tu  być

wyremontowana świetlica w Pniewie, głównie chodzi o wymianę instalacji elektrycznej i zrobienie

zaplecza kuchennego). Wniosek jest finansowany w 80 %, 20 % jest po stronie gminy.

4.  W  ramach  zadania  Mazowieckie  Strażnice  OSP złożyliśmy  wniosek  na  ocieplenie  garażu  i

zagospodarowanie pomieszczenia na sprzęt bojowy w OSP Zatory. Finansowanie jest do 40 tys. ze

strony Marszałka. 

5.Złożyliśmy wniosek w programie Mazowsze dla równomiernego rozwoju. Tutaj chodziło nam o

dofinansowanie rozbudowy hali sportowej. Po wszystkich waloryzacjach mamy ponad 2 mln wkładu

własnego. Staramy się o 60 % z tej kwoty dofinansowania od Marszałka, pozostałe 40 % pozostanie

po naszej stronie. Gdyby to się udało to hala kosztowałaby gminę około 900 tys., a pozostałe środki to

są pozyskane z zewnątrz, z różnych źródeł. 

6.Planujemy złożyć wniosek w programie Mazowsze dla zwierząt z przeznaczeniem na czipowanie,

na sterylizację psów i kotów. 



7.Nie otrzymaliśmy dofinansowania w programie Umiem pływać na dofinansowanie nauki pływania

dla uczniów. Program ogłoszony był przez Ministerstwo Sportu i Turystyki.

Ad. pkt 9

Brak wniosków i oświadczeń Radnych.

Ad. pkt 10

W sprawach różnych głos zabrał:

Radny  –  p.  Henryk  Kisiel:  cyt.  „Jak  jest  rozwiązana  sytuacja  z  pieniędzmi  których  brakuje  na

wyjazdy dzieci na zawody. Będę prowadził dalsze prace na ten temat”.

Wójt – p. Grzegorz Falba: cyt. „Na razie to jesteśmy w takiej sytuacji w jakiej byliśmy wcześniej.

Dotychczas było jedno zgłoszenie od nauczyciela odnośnie wyjazdu i był on dofinansowany ponad to

co mieliśmy wcześniej zarezerwowane. Poza tym nikt się  o nic więcej nie zgłaszał, na pewno bez

rozmów i wyboru najbardziej potrzebnych wyjazdów to cała ta lista nie będzie uwzględniona. Na

razie  czekamy  następnego  przetargu  i  my  sami  bez  dodatkowych  podpowiedzi  zamierzaliśmy

zwiększyć limity kilometrów, ale to będzie pod koniec tego roku szkolnego, więc dopiero od września

zacznie funkcjonować”.

Radny – p. Henryk Kisiel: cyt. „Jest półrocze szkolne, wiosenny czas jest aktywniejszy przez dzieci i

jest to dziwne że niezabezpieczone są potrzeby nauczycieli na wyjazdy”.

Wójt – p. Grzegorz Falba: cyt. „Przetarg opiewał na dwa lata i przewidywał on limit co do którego

nikt nie wnosił wątpliwości. Do momentu kiedy nie wyczerpano liczby kilometrów nie było żadnych

problemów przez półtora roku. Wcześniej wykorzystano zarówno w jednej jak i w drugiej szkole i

zaczął się problem właściwie ostatnich trzech, czterech miesięcy jakie nam zostały jeszcze w tym roku

szkolnym. Jeżeli to będzie tak, że będzie panowała jakaś dowolność, nikt z nami wcześniej nie uzgodni

no to my pewne środki w budżecie planujemy i wpisujemy do przetargu i tego się później trzymamy.

Nikt nie przedstawiał swoich planów, przynajmniej z wyprzedzeniem na najbliższy rok, a nauczyciele

wiedzą gdzie planują jechać. Jeśli są awanse, a nie ma środków to jeszcze nikomu nie odmówiliśmy,

bo nie po to się gra i wygrywa aby później nie jechać. Mam nadzieję, że nauczyciele wuefiści się

zmobilizują  i  przed  kolejnym  przetargiem  będziemy  mieli  informacje  odnośnie  planowanych

wyjazdów. Dotychczas nie mieliśmy nic i być może te limity były rzeczywiście za małe. Mamy zamiar

je zwiększyć  dla każdej ze szkół,  natomiast na dzień  dzisiejszy, do końca trwającej umowy tak to

pozostanie”. 

Radny – p. Mieczysław Linka zapytał czy wójt ma wiedzę na temat odbioru azbestu w tym roku na

terenie gminy.

Wójt odpowiedział, że mamy całą listę chętnych, przygotujemy wniosek i zostanie on jak co roku



złożony.

Radna - p. Anna Chudoń zapytała pana wójta, czy nauczyciele zgłaszają zapotrzebowanie na wyjazdy

na zawody. Gdy dyrektorzy byli na posiedzeniu komisji to nie zgłaszali takich uwag.

Wójt  odpowiedział:  cyt.  „Nie zgłaszano nam nigdy nic do momentu kiedy nie poinformowaliśmy

szkół, że skończył się limit na zawody sportowe. Po tym fakcie jeden z nauczycieli z Zator przyniósł

preliminarz wyjazdów. Chciałbym aby z tej listy dokonać wyboru i przyjrzeć  się  które wyjazdy są

bardziej istotne, a z których można zrezygnować.  Warto też wiedzieć, że gmina finansuje także zakup

pucharów tam gdzie nasze dzieci biorą udział”.

Radna - p. Marzena Śladowska zapytała: cyt. „Czy dofinansowanie wyjazdów na zawody sportowe

odbywa  się  raz  w  roku  przed  rozpoczęciem  roku  szkolnego  na  cały  rok  szkolny,  czy  z  każdym

półroczem i czy jest to możliwe  przyznanie dodatkowych pieniędzy na wyjazdy gdy drużyna awansuje

na wyższy szczebel”.

Wójt odpowiedział: cyt.„Tak jak mówiłem my bazujemy w ramach ustalonych limitów, przetarg był

jawny, nikt nie wnosił  żadnych uwag. Umowa zawarta jest raz na cały okres i  ja tam zmian nie

dopuszczam. W sytuacjach awansów na wyższe szczeble, tak jak to było w poprzednim roku gmina

sfinansowała wyjazd”.

Radny  –  p.  Henryk  Kisiel:  cyt.  „Dziękuję  panu  wójtowi  za  zrozumienie,  bo  tu  chodzi  przede

wszystkim o dzieci. Jeśli to możliwe to bym poprosił o zaproszenie dyrektorów i tych nauczycieli na

posiedzenie komisji i byśmy ustalili co z tym zrobić do końca roku”.

Radna – p. Marzena Śladowska: cyt. „Myślę że ten problem sam się wkrótce rozwiąże bo jak oddamy

do użytku ten nasz obiekt halę sportową, to rozgrywki będą mogły odbywać się tutaj”

Radna – p. Elżbieta Kruszewska: cyt. „Budżet polega na planowaniu i nauczyciele wiedzą, że trzeba

zaplanować jakieś środki. Nie można lekceważąco podchodzić do poważnych spraw. Narosło to do

ogromnego problemu, a po prostu należy rozmawiać”. 

Radna – p. Jolanta Kucińska: cyt. „Ja chciałam zapytać, jakiego rzędu pieniądze wchodzą w grę aby

spełnić te życzenia przedstawione w preliminarzu. Zaplanować to można dowóz dzieci do szkół bo

kilometry są takie same cały czas, ale nie wyjazdy sportowe. Wszystko polega na tym, aby rozmawiać

i coś z tym zrobić”. 

Radna - p. Anna Chudoń: cyt.  „Ludzie zgłaszają mi, aby odrolnić grunty, gdyż chcą się budować a

nie mogą. Należałoby ująć w planie budżetu na rok przyszły plany zagospodarowania przestrzennego

tam gdzie jest najwięcej zgłoszeń”.

Wójt odpowiedział, że: cyt: „Temat ten został zapoczątkowany na posiedzeniu komisji i sprawa ta ma

być  przedmiotem rozmów następnych komisji.  Możemy nawet  w tym roku   rozpocząć  prace  nad

planami przestrzennymi, ale zależne to jest od Państwa decyzji. Zostało nam do zrobienia 20 wsi.

Szacunkowy koszt to około pół miliona”.



Głos zabrał  sołtys  wsi  Mystkówiec Szczucin -  p.  Marcin Król,  który zgłosił  zarwanie asfaltu  na

skrzyżowaniu od Pniewa w kierunku radnego p. Lasockiego. Zapytał także co w sprawie budowy

żłobka.

Wójt  odpowiedział:  cyt.  „Firma nie  do końca przyznaje się  do zarwania asfaltu,  twierdzi,  że to

sprzęty rolnicze. Odnośnie żłobka to termin na deklarację minął. Nie zdecydowałem się na wejście w

program budowy żłobka o czym poinformowałem radnych,  uznając że jesteśmy w trakcie dużych

inwestycji z dużymi nakładami finansowymi. Program ten nie wyczerpuje potrzeb tak jak to mówiono

w telewizji 100 % dofinansowania, bo jest wzór według którego te dofinansowanie jest obliczone i

patrząc na kryteria tego programu jest ono niewysokie. Wszyscy doszliśmy do takiego wniosku, że nie

zamykamy  tematu,  natomiast  na  pewno  nie  będzie  to  przedmiotem  tego  roku.  Milion  zł  to  jest

niewystarczająca kwota jeżeli chodzi o budowę, utrzymanie, zatrudnienie kadry”.

Ad. pkt 11

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 14.55 Przewodnicząca – p. Zofia

Drabczyk zamknęła obrady.

Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                                Przewodniczący


